



## Содержание

<i>Деопик Д. В., Ульянов М. Ю.</i> О нашем направлении в изучении истории традиционного Китая: теория и практика создания научного коллектива.....	9
<i>Деопик Д. В.</i> Государство Ци в VIII — начале V века до н.э. (по данным «Чуньцю»).....	44
<i>Деопик Д. В.</i> Гегемония и гегемоны (по данным «Чуньцю») .....	52
<i>Деопик Д. В., Ганин Б. К.</i> Чуская стена .....	59
<i>Деопик Д. В.</i> Элементы южной традиции в китайском мифе.....	74
<i>Ульянов М. Ю.</i> Мифическая часть генеалогии монархов царства Чу (XII—III века до н.э.) как отражение политического и культурного процесса....	82
<i>Ульянов М. Ю.</i> Царство Чу в XII—X века до н.э.: формирование и становление государства .....	114
<i>Попова Г. С., Ульянов М. Ю.</i> Надпись на сосуде Мао-гун дин времён Западного Чжоу (1027–771 годы до н.э.): к вопросу об эволюции шу «записей [речей государей]» .....	149
<i>Ахтемова Л. А., Целуйко М. С.</i> О трактате Хэ Лу (II век до н.э.): содержание и тематика памятника в контексте философских традиций .....	166
<i>Целуйко М. С.</i> «Пояснительные сочинения»: проблема сохранности жанра в рамках нарративной традиции на примере трактата Хэ Лу (II века до н.э.) .....	189

<i>Целуйко М. С. Политические институты древней Восточной Азии эпохи Чуныцю (VIII–V века до н.э.): между внутренней и внешней политикой</i> .....	205
<i>Карапетьянц А. М., Краснопольская Е. А. Межтекстовая соотнесенность и процессы текстообразования (на материале памятников «Речи царств» и «Цзо-чжуань»)</i> .....	224
Сведения об авторах .....	252
Information about Autors .....	254



## Contents

<i>Deopik D. V.</i> On Our School Studying Ancient China History: Theory and Practice of Research Team Development .....	9
<i>Deopik D. V.</i> The state of Qi (8th-5th centuries B.C.).....	44
<i>Deopik D. V.</i> The hegemony and hegemons.....	52
<i>Deopik D. V., Ganshin B. K.</i> The Wall of Chu.....	59
<i>Deopik D. V.</i> The elements of southern influence in mythology of the Ancient China .....	74
<i>Ulyanov M. Yu.</i> Rulers of the Chu State (11th-3rd centuries B.C.): Mythological Aspect of Their Genealogy as Reflection of Political and Cultural Process.....	82
<i>Ulyanov M. Yu.</i> The Chu State in the 12th-10th Centuries B.C.: State Formation and Establishment .....	114
<i>Popova G. S., Ulyanov M. Yu.</i> The inscription on bronze vessel Mao-gong ding of Western Zhou period (1027–771 B.C.): about the evolution of shu 書 (“writing [of kings’ speeches]”)	149
<i>Ahtemova L. A, Tseluyko M. S.</i> On the Gai Lu Treatise (II BC): Content and Topics in the Context of Philosophical Traditions.....	166
<i>Tseluyko M. S.</i> Informative texts: a Problem of Genre Preservation in the Con-text of Narrative Tradition Based on the Example of the Gai Lu Treatise (II B.C.).....	189

<i>Tseluyko M. S. Political Institutions of the Ancient East Asia in the Chunqiu Period (VII–V B.C.) between the Internal and External Politics .....</i>	205
<i>Karapet'yants A. M, Krasnopol'skaya E. A. Textual co-reference and the pro-cess of text formation (on the basis of compilations Guoyu and Tso-chuen).....</i>	224
<i>Information about Autors.....</i>	254